



ISSN 2095-7246

CN 34-1324/R

ANHUI ZHONGYIYAO DAXUE XUEBAO

安徽中医药大学学报

JOURNAL OF ANHUI UNIVERSITY OF
CHINESE MEDICINE

中国科技核心期刊（中国科技论文统计源期刊）来源期刊

中国学术期刊综合评价数据库（CAJCED）统计源期刊

中国核心期刊（遴选）数据库来源期刊

中国期刊全文数据库（CJFD）全文收录期刊

美国《化学文摘》（CA）收录期刊



ISSN 2095-7246



9 772095 724208

1 0>

万方数据

2020年10月

第39卷 第5期

Vol.39 No.5

安徽中医药大学学报 2020 年第 39 卷第 5 期(总第 205 期)

目次

• 新型冠状病毒肺炎专栏 •

银翘散联合三仁汤加减治疗新型冠状病毒肺炎普通型湿毒郁肺证 20 例 戴广川,张向荣,高卫卫,等(1)

• 理论研究 •

从冲脉试析针灸治疗肠易激综合征 高 纺(5)

• 临床研究 •

半月板成形术配合中药内服治疗退行性半月板损伤近期疗效观察 王 正,刘安平,梁文武,等(8)

热毒宁注射液治疗重症监护室肺部感染热毒蕴肺证临床研究 王玉玉,周大勇,王良慧,等(12)

种植前苍附导痰汤及奥利司他预处理对肥胖型多囊卵巢综合征行体外受精-胚胎移植术患者临床结局的影响
..... 童星丽,谈 勇,郭银华,等(16)

茵栀黄口服液联合西药治疗妊娠期肝内胆汁淤积症的疗效及母婴结局分析 曹振平,周荣生(21)

苏子降气汤辅助治疗慢性阻塞性肺疾病急性加重 69 例临床观察 陈冬梅,王吉元(25)

• 临床经验 •

全小林以“态靶因果”辨治脑卒中经验 张海宇,刘文科(30)

瘤毒病机理论在胆囊癌辨治中的运用 张兴龙,苏 丽,李 平(33)

梁文珍治疗慢性输卵管炎性不孕症经验 柯 琴(36)

魏福良采用辨病、辨经、辨证取穴治疗颈椎病经验 孙 奎(39)

• 针灸经络 •

针刺治疗腰椎间盘突出症的临床正交设计观察 刘 欢,宋洪堰,朱中书,等(42)

火针为主综合治疗非哺乳期乳腺炎 30 例 彭 婧,李黎靖,刘昕怡,等(47)

耳穴贴压合肝豆灵对肝豆状核变性患者抑郁状态的影响 李蕾蕾,刘芝修,李晶晶,等(51)

电针丰隆穴对高脂血症患者血脂水平及对巨噬细胞 ABCA1 表达的影响 王 琼,周 利,邹 燃,等(54)

• 实验研究 •

钩藤碱在 Caco-2 细胞模型中吸收规律研究 孟 杰,苏 瑞,廖 赞,等(60)

血管软化丸调控 miRNA-467b 抗动脉粥样硬化的作用与初步机制研究 张永晨,秦合伟,赵平丽(66)

基于钟基因 Clock 和 Bmal1 调控探究辰时针刺自发性高血压大鼠的降压机制 王艳君,李宏坤,孙明新,等(72)

• 方药研究 •

牡丹皮药材关键质量标准的优化研究 宋芊芊,周慧银,赵宏苏,等(78)

• 系统评价 •

新风胶囊治疗类风湿关节炎 Meta 分析 文建庭,刘 健,孙艳秋,等(83)

• 综 述 •

五子衍宗丸的药理作用及临床应用研究进展 黄 峰,吴德玲,李 莉,等(89)

黄芪化学成分和药理作用研究进展 姜 辉,顾胜龙,张玉婷,等(93)

《安徽中医药大学学报》第二届编辑委员会 (59)

MAIN CONTENTS

Clinical Effect of Yinqiao Powder Combined with Modified Sanren Decoction in Treatment of Common-type Coronavirus Disease 2019 with Dampness-Toxicity Stagnation in Lung: An Analysis of 20 Cases DAI Guang-chuan , ZHANG Xiang-rong , GAO Wei-wei , et al(1)

Short-term Clinical Effect of Meniscus Plasty Combined with Oral Administration of Traditional Chinese Medicine in Treatment of Degenerative Meniscus Injury WANG Zheng ,LIU An-Ping , LIANG Wen-wu , et al(8)

Clinical Effect of Reduning Injection in Treatment of Pulmonary Infection with Heat Toxin Accumulating in Lung in the Intensive Care Unit WANG Yu-yu , ZHOU Da-yong , WANG Liang-hui , et al(12)

Effect of Pretreatment with Cangfu Daotan Decoction and Orlistat Before Transfer on the Clinical Outcome of Patients with Obese Polycystic Ovary Syndrome Undergoing *In Vitro* Fertilization-Embryo Transfer TONG Xing-li , TAN Yong , GUO Yin-hua , et al(16)

Clinical Effect of Yinzhihuang Oral Liquid Combined with Western Medicine Therapy in Treatment of Intrahepatic Cholestasis of Pregnancy and Its Effect on Maternal and Fetal Outcome CAO Zhen-ping , ZHOU Rong-sheng (21)

Clinical Effect of Suzi Jiangqi Decoction as Adjuvant Therapy for Acute Exacerbation of Chronic Obstructive Pulmonary Disease: An Analysis of 69 Cases CHEN Dong-mei , WANG Ji-yuan (25)

Acupuncture in the Treatment of Lumbar Disc Herniation: An Analysis Based on Orthogonal Design LIU Huan , SONG Hong-yan , ZHU Zhong-shu , et al(42)

Clinical Effect of Multimodality Therapy Based on Fire Needle in Treatment of Nonpuerperal Mastitis: An Analysis of 30 Cases PENG Jing , LI Li-jing , LIU Xin-yi , et al(47)

Effect of Auricular Point Sticking Combined with Gandouling on the Depressive State of Patients with Hepatolenticular Degeneration LI Lei-lei , LIU Zhi-xiu , LI Jing-jing , et al(51)

Effect of Electroacupuncture at Fenglong Acupoint on Blood Lipid Levels and the Expression of ATP-binding Cassette Transporter A1 in Macrophages in Hyperlipidemia Patients WANG Qiong , ZHOU Li , ZOU Ran , et al(54)

Absorption Mechanism of Rhynchophylline in the Caco-2 Cell Model MENG Jie , SU Rui , LIAO Yun , et al(60)

Anti-atherosclerotic Effect of Xueguan Ruanhua Pill and Its Preliminary Mechanism of Action by Regulating miRNA-467b ZHANG Yong-chen , QIN He-wei , ZHAO Ping-li (66)

Antihypertensive Mechanism of Acupuncture During the Period of the Day from 7 a. m. to 9 a. m. in Spontaneously Hypertensive Rats Based on the Regulation of Circadian Clock Genes Clock and Bmal1 WANG Yan-jun , LI Hong-kun , SUN Ming-xin , et al(72)

Optimization of Key Quality Standard for the Medicinal Material Cortex Moutan Radicis SONG Qian-qian , ZHOU Hui-yin , ZHAO Hong-su , et al(78)

Clinical Effect of Xinfeng Capsule in Treatment of Rheumatoid Arthritis: A Meta-analysis WEN Jian-ting , LIU Jian , SUN Yan-qiu , et al(83)